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Zápis z jednání Školské rady ze dne 21. října 2014 

Základní a Mateřská škola Klecany 

Přítomni: za pedagogický sbor : Bronislava Bendová, Zuzana Kulštrunková,  
Eva Staňková 

za zřizovatele:  Filip Kadlec, Martin Křemen 

za rodiče :  Markéta Kubíčková, Stanislav Skala  
host :    Vladimír Lacina, ředitel školy 

 

 Program jednání           

1. Bezpečnost ve škole 

2. Výroční zpráva o činnosti školy za školní rok 2013/2014 

3. Problematika kapacity školy 

Průběh jednání           

1. Bezpečnost ve škole 

V souvislosti s tragickým případem ve Žďáře nad Sázavou prodiskutovala ŠR problematiku 

bezpečnosti ve škole. Ve škole jsou stanovena provozní pravidla, která minimalizují rizika 

(dozory, zákaz vstupu nepovolaných osob, zamykání pavilonů, zvonky). Pan ředitel upozornil 

na porušování těchto pravidel ze strany některých rodičů (chození do budov, jídelny atd.). ŠR 

bude nápomocna ve zlepšení informovanosti rodičů o těchto pravidlech a připraví ve 

spolupráci s panem ředitelem materiál, který by rozeslal rodičům mailem. Dnes proběhla ve 

škole také kontrola zabezpečení školy pracovníky České školní inspekce v rámci 

celorepublikové akce.  

 

Ke zlepšení bezpečnosti byla diskutována následující opatření: 

1. Závora a uzamykatelná brána u vjezdu do areálu školy.  

2. Uzamykání areálu školy po skončení vyučování (nutná uzamykatelná branka) 

V současné době je areál školy trvale volně přístupný. 

3. Vyřešení oddělení provozu ZŠ a ZUŠ (souvisí s body 1 a 2) 

4. Kamerový systém 

5. Montáž zabezpečovacího systému ve všech budovách (zatím je jen v hlavní budově) 

6. Kontrola oplocení (na některých místech jsou mezery) 

ŠR shledává všechna tato opatření jako vhodná a navrhuje zřizovateli a škole jejich provedení 

v nejbližším možném termínu (nečekat na výstavbu přístupových komunikací ke škole). 

2. Výroční zpráva o činnosti školy za školní rok 2013/2014 

 

Členové ŠR obdrželi od ředitele školy návrh výroční zprávy elektronicky v  časovém předstihu 

před zasedáním ŠR. Ředitel školy krátce výroční zprávu představil. 

Bylo vzneseno několik drobnějších připomínek, které byly zapracovány.  

Zpráva byla poté jednomyslně schválena. 

( 7 HLASŮ PRO ) 
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3. Problematika kapacity školy 

 

V ZŠ a MŠ Klecany dále stoupá počet žáků. V školním roce 2014/2015 byly otevřeny 3 první 

třídy po 25 žácích a tím je povolená kapacita školy v současnosti naplněna. Pro navýšení 

kapacity školy je problémem mimo jiné i kapacita školní kuchyně a jídelny. Výhled zpracovaný 

ředitelem školy podle demografické situace předpokládá další zvyšování počtů žáků ve 

společném školském obvodu. Bude nutné zrušit doplňkovou činnost (jídla pro externí 

strávníky nebo dokonce i pro zaměstnance školy), případně další aktivity v prostorách školy, 

aby se uvolnila kapacita pro žáky. Nebude možné přijímat žáky mimo společný školský obvod. 

Podrobněji viz materiál v příloze.  

Opatření k navýšení kapacity školy jsou časově, investičně a organizačně náročná. Vzhledem 

k tomu vyzývá ŠR zřizovatele k řešení co nejdříve. 

 

V Klecanech dne 22. 10. 2014 

Zapsal:  Stanislav Skala 

 

Příloha:  Počty dětí v uvažovaném SŠO podle matrik jednotlivých obcí k 1. 9.2014 

    Podnět zřizovateli 



POČTY DĚTÍ V UVAŽOVANÉM SŠO PODLE MATRIK JEDNOTLIVÝCH OBCÍ K 1. 9. 2014 

Podklad pro jednání zřizovatele o SŠO 

Pro zpracování střednědobého výhledu vývoje počtu žáků v základní škole jsem shromáždil aktuální 

data z matrik obcí, které by měly společný školský obvod tvořit. 

datum narození 
počet dětí 

 Vodochody Větrušice Klecany Máslovice celkem 
 1.9.2008-31.8.2009 7 6 53 3 69 
 1.9.2009-31.8.2010 8 8 65 3 84 
 1.9.2010-31.8.2011 9 10 72 6 97 
 1.9.2011-31.8.2012 3 10 42 2 57 
 1.9.2012-31.8.2013 6 15 43 1 65 
 1.9.2013-31.8.2014 7 5 45 1 58 
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2015/16 5 69 424 28 10 

2016/17 5 84 475 36 10 

2017/18 5 97 531 28 10 

2018/19 5 57 555 33 10 

2019/20 5 65 582 36 10  
2020/21 5 58 599 50 10 

 Pozn.: přicházející do 6. roč. i odcházející na 8-letá gymnázia jsou odhady, vycházející ze současných 
trendů. 

 

Z tabulky vyplývá, že: 

1. S ohledem na kapacitu sociálních zařízení v ZŠ stačí kapacita školy do školního roku 2016/17. 

Pro školní rok 2017/18 je třeba mít navýšenou kapacitu prostřednictvím stavebních úprav – 

minimálně přístavbou sociálního zařízení. To ovšem koliduje s dobou udržitelnosti projektu 

zateplení ZŠ, která končí až na podzim 2018 a teprve poté bude možné nějaké stavební 

úpravy realizovat. Problémem budou i šatny, které na I. stupni kapacitně nestačí zvyšujícímu 

se počtu dětí a na II. stupni nejsou vůbec.  

2. Každoročně, až do školního roku 2019/20, budou otvírány pravděpodobně tři první třídy, ve 

školním roce 2017/18 dokonce čtyři. Až ve školním roce 2020/21 budeme otevírat dvě první 

třídy. Znamená to, že ve školním roce 2018/19 bude na I. stupni 17 tříd, na II. stupni pak 8 

tříd. Pavilony „B“ a „C“, ve kterých je umístěn I. stupeň, mají kapacitu 15 tříd, a to za 

předpokladu, že se jako kmenové třídy využijí i všechny učebny ŠD. Pavilon „A“, kde je 

umístěn II. stupeň, má kapacitu devět tříd. V této situaci nebude mít škola dost prostoru na 

zajištění výuky při nutném dělení tříd na skupiny (zejména výuka jazyků). 

3. Nejpozději pro školní rok 2016/17 je nutné vyřešit kapacitu školní kuchyně, která nyní vaří 

pro ZŠ i MŠ. V současné době má maximální kapacitu 650 obědů a s tímto počtem škola 



vydrží do zmiňovaného školního roku za předpokladu, že zruší jak vaření pro externí 

strávníky, tak i pro zaměstnance.  Z provozního, organizačního i hygienického hlediska je 

nejvhodnějším řešením vybudování samostatné kuchyně pro MŠ.  

4. V této souvislosti pokládám za nutné bez zbytečného odkládání začít situaci řešit, to znamená 

rozhodnout o způsobu navýšení kapacity školy k 1. 9. 2017 (u kuchyně ještě o rok dříve) a 

zajištění potřebného zázemí (sociálky, šatny), zpracovat projekt, vypsat výběrové řízení a 

stavbu zrealizovat a zkolaudovat. 

 

 

 

 

Vladimír Lacina 

  ředitel školy 

 

 

 

V Klecanech 11. 9. 2014 



Městský úřad Klecany 
Rada města Klecany 

Do Klecánek 52 
250 67 Klecany 

 

 dne 21.10.2014 

 

Vážený pane starosto, 

na posledním jednání Školské rady ZŠ a MŠ Klecany dne 21.10.2014 byla diskutována bezpečnostní 

situace v ZŠ a MŠ Klecany v souvislosti s tragédií ve Žďáře nad Sázavou. 

Ke zlepšení bezpečnosti byla diskutována následující opatření: 

1. Závora a uzamykatelná brána u vjezdu do areálu školy.  

2. Uzamykání areálu školy po skončení vyučování (nutná uzamykatelná branka) 

V současné době je areál školy trvale volně přístupný. 

3. Vyřešení oddělení provozu ZŠ a ZUŠ (souvisí s body 1 a 2) 

4. Kamerový systém 

5. Montáž zabezpečovacího systému ve všech budovách (zatím je jen v hlavní budově) 

6. Kontrola oplocení (na některých místech jsou mezery) 

ŠR shledává všechna tato opatření jako vhodná a navrhuje zřizovateli a škole jejich provedení  

v nejbližším možném termínu (nečekat na výstavbu nových přístupových komunikací ke škole). 

Děkujeme předem za pozornost věnovanou této záležitosti. 

S přátelským pozdravem za Školskou radu 

 

 

 

Dr. Filip Kadlec     Mgr. Stanislav Skala 

předseda ŠR     místopředseda ŠR 

 

Příloha: zápis z jednání ŠR ze dne 21.10.2014 
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